
   سيد مرتضي ذاكر
دبي�ر هفدهمي�ن جش�نواره بين الملل�ي فيل�م مقاوم�ت از 
روند مطل�وب و قابل قبول ارس�ال آثار ب�ه اين جش�نواره خبر داد 
و اب�راز امي�دواري ك�رد ك�ه بتوانن�د در اي�ن جش�نواره اقت�دار 
فرهنگي كش�ورمان را در عرص�ه جهاني به منصه ظهور برس�انند. 
به گزارش »ج��وان«، دكتر جلال غفار قديری، دبير هفدهمين جش��نواره 
بين المللي فيلم مقاومت گفت: خوشبختانه روند ارسال آثار به دبيرخانه شتاب 
خوبي گرفته است ولي با نقطه آرماني و ايده آل فاصله داريم. شاخص كيفي ما 
در ارسال آثار نسبت آثار با مباني نظري و گفتمان معرفتي سينماي مقاومت 

است كه خوشبختانه شاهد رويش هاي مثمر ثمري در اين عرصه هستيم. 
غفاري قدير افزود: ما در اين دوره از جشنواره بخشي را به عنوان نسل روايت 
داريم كه مختص جوانان و نوجوانان متولد ۱۳۶۸ به بعد است و بنا داريم در 
كنار پرداختن به سينماگران حرفه اي و تراز اول داخلي و خارجي، به نسل 
نو سينماي ايران نيز توجه ويژه اي داشته باشيم تا به مرور زمان شاهد حضور 

اين چهره ها در بدنه سينماي حرفه اي كشور باشيم. 
وي همچنين بيان كرد: تاكنون س��ازمان ها و نهادهاي فرهنگي انقلاب 
اسلامي حمايت هاي خوبي را در حوزه هاي مختلف از جشنواره بين المللي 
فيلم مقاومت انجام داده اند ولي بايد با توجه به ابعاد جهاني اين رويداد عظيم 
فرهنگي دستگاه هاي بيشتري خصوصاً در حوزه بين الملل توجه ويژه خود را 

به اين رويداد معطوف دارند. 
دبير جشنواره مقاومت شكل گيري ايده برگزاري جشنواره در خليج فارس را 
منحصر به فرد توصيف كرد و گفت: با توجه به موضوعيت مكاني و ژئوپليتيكي 
خليج فارس و مؤثر بودن اين نقطه بر جريان مقاومت تصميم گرفتيم اين 

نقطه را براي برگزاري مرحله نهايي جش��نواره بين المللي فيلم مقاومت 
انتخاب كنيم و اميدواريم با برگزاري ش��كوهمند جشنواره در اسفندماه، 
بتوانيم در كنار اقتدار نظامي، سياسي و اقتصادي جمهوري اسلامي ايران، 

اقتدار فرهنگي كشور را هم در عرصه جهاني به منصه ظهور برسانيم. 
در همين رابطه، چندي پيش نمايندگان حزب ضد امپرياليستي وطن تركيه، 
با حضور در دبيرخانه جشنواره بين المللي فيلم مقاومت، خواستار همكاري و 
مشاركت در برگزاري اين جشنواره بين المللي شدند. آنها ضمن بازديد از روند 
برگزاري جشنواره بين المللي فيلم مقاومت، اعلام آمادگي خويش براي نشر و 

تبليغ جشنواره در سراسر استان هاي تركيه را اعلام كردند. 
كاياهان چيتن، رئيس اتحاديه جوانان حزب وطن و سرپرست گروه اعزامي 
به ايران گفت: خيلي خوشحالم كه در كشور با اصالت و كهن ايران هستم 
و از اينكه با اين جشنواره مهم ضد امپرياليستي دنيا آشنايي دارم، بسيار 

افتخار مي كنم. تركيه و ايران مناسبات فرهنگي و اشتراكات بسياري دارند 
و از همديگر تأثير پذيري دارند. ما در داخل تركيه اقدامات ضد امريكايي 
زيادي را انجام داده ايم و باز هم در حمايت از جريان مقاومت و به خصوص 
حمايت ويژه از مردم مظلوم فلسطين، تمام توان و ظرفيت هاي فرهنگي 

خود را به كار خواهيم گرفت. 
وي افزود: برگزاري رويدادي بزرگ و مهم مثل جشنواره بين المللي فيلم 
مقاومت، بسيار حائز اهميت است و در عرصه جهاني ما بايد بتوانيم حرف 
جريان جبهه مقاومت را در تقابل با جريان ظلم و استبداد جهاني با زبان 

فاخر و گوياي هنر بازگو كنيم. 
در بخشي ديگر از اين برنامه دكتر محسن رفيعي، دبير اجرايي جشنواره با 
بيان اينكه ايران و تركيه دو كشور برادر و دوست هستند و قرابت فرهنگي دو 
كشور قدمتي ديرين دارد، گفت: بسياري از آداب و رسوم فرهنگي مشترك 
بين ايران و آناتولي هنوز هم پابرجاست. فرهنگ جاري در آناتولي، رنگ و 

بوي فرهنگ ايراني دارد. 
وي افزود: برنامه هاي فرهنگي مدون ش��ده در ايران كام��لًا با اهداف ضد 
استعماري و ضد سلطه جريان امپرياليسم و صهيونيسم جهاني طراحي 
مي شود و جشنواره بين المللي فيلم مقاومت هم كاملاً منطبق بر اين سياست 
اس��ت. بي ترديد با حضور نمايندگان فرهيخته اين حزب مردمي و اصيل، 
شاهد استقبال خوب و مناسبي از جشنواره فيلم مقاومت در كشور تركيه 

خواهيم بود. ارتباطات فرهنگي ايران و تركيه ناگسستني است. 
هفدهمين جش��نواره بين المللي فيلم مقاومت به همت انجمن سينماي 
انقلاب و دفاع مقدس بنياد فرهنگي روايت فتح اس��فندماه سال جاري در 

خليج فارس برگزار مي گردد. 
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رئيس سازمان تنظيم مقررات رسانه هاي صوت و تصوير فراگير خطاب به منتقدان

ساترا آثار متعارض با ارزش هاي اسلامي- ايراني را اصلاح مي كند
   مصطفي شاه كرمي

طي چند وقت اخي�ر برخي افراد صحبت هاي�ي در مورد 
مشكلات حوزه مقررات گذاري زيست بوم صوت و تصوير 
فراگير مط�رح كرده اند. رئيس س�ازمان تنظيم مقررات 
رس�انه هاي صوت و تصوير فراگير در پاس�خ به شبهات 
مطرح شده در مورد ساترا و نحوه تشكيل آن مي گويد كه 
اين مجموعه براي استفاده و بهره برداري از بستر شبكه هاي 
نمايش خانگي در فضاي مجازي، تشكيل شده است. وي 
همچنين در رابطه با نحوه عملكرد و فعاليت هاي س�اترا 
مدعي شده تمامي گفتارها، نمايش ها و سكانس هايي را كه 
با ارزش هاي اسلامي و ايراني تعارض دارند، اصلاح مي كنند. 
به گزارش »جوان«، همزمان با انتشار بودجه سال آينده كشور 
برخي منتقدان ش��بهاتي درباره علت اصلي و نحوه تش��كيل 
س��ازمان تنظيم مقررات رس��انه هاي ص��وت و تصوير فراگير 
)ساترا( مطرح كردند. در ادامه اين مباحث، نامه مجتبي توانگر، 
نماينده و رئيس كميته دانش بنيان و اقتصاد مجلس ش��وراي 
اسلامي خطاب به دكتر فيروزآبادي، رئيس شوراي عالي فضاي 
مجازي و همچنين وزراي صمت و فرهنگ و ارشاد اسلامي با 
محوريت انتقاد از عملكرد س��اترا، درباره درخواست آنها براي 
مسدود سازي درگاه بانكي يكي از پلتفرم هاي وي اُ دي، باعث 

شكل گيري برخي اظهارات و واكنش هاي رسانه اي شد. 
سعيد مقيسه، رئيس سازمان تنظيم مقررات رسانه هاي صوت 
و تصوير فراگير بعد از شكل گيري اين مباحث درباره فعاليت 
پلتفرم ها و نحوه قانونگذاري در اين حوزه گفت: سازمان تنظيم 
مقررات رسانه هاي صوت و تصوير فراگير را به اختصار ساترا 
مي گويند؛ علت تشكيل اين سازمان آن است كه شكل گيري 
راديو و تلويزيون خصوصي در كشور ممنوع است و صدا و سيما 
انحصار اين فضا را در اختيار دارد. از طرف ديگر براي استفاده 
و بهره برداري از بستر ش��بكه هاي نمايش خانگي در فضاي 
مجازي، بنا به دستور مقام معظم رهبري، چنين مجموعه اي 

تشكيل شد. 
مقيسه در ادامه اظهار داش��ت: مردم عزيز كشور بايد بدانند 
رسانه هايي كه از ساترا مجوز مي گيرند، صلاحيت هاي اوليه 
براي تش��كيل يك رس��انه را دارند، اما تمامي آثار آنها از قبل 
بازرسي نش��ده اند. ما بر اس��اس اولويت هايي كه داريم آثار را 
بازبيني مي كنيم، اگر آثار ارائه شده مشكلي داشته باشند، از 

بستر حذف مي شوند. 
وي افزود: از آنجايي كه صدا و سيما رسانه عاميانه تري است، 
رده سني به هر شبكه اختصاص داده مي شود، اما از آنجايي كه 

شبكه هاي نمايش خانگي دسترسي خاص تري دارند، امكان 
اعلام رده سني براي هر برنامه فراهم است. مردم بايد حقوق 
خود را در رابطه با رسانه هاي نمايش خانگي بدانند و در جريان 
آن باشند كه محتواي ارائه شده در شبكه هاي نمايش خانگي 
بايد با ارزش هاي اس��لامي كش��ور هماهنگ باشد. ما تمامي 
گفتارها، نمايش ها و سكانس هايي را كه با ارزش هاي اسلامي 

و ايراني تعارض دارند، تصحيح مي كنيم. 
رئيس س��اترا در رابطه با فعالان حوزه نمايش خانگي گفت: 
فعالان حوزه نمايش خانگي حقوق متفاوتي دارند، به طوري 
كه از خراب كردن بازار توس��ط ديگري جلوگيري مي ش��ود 
تا شبكه ها از اقدامات ضدرقابتي اس��تفاده نكنند و اطلاعات 

تجاري يكديگر را افشا نكنند. 
وي در ادام��ه درباره حق��وق نظام گف��ت: حاكميت و نظام 
نيز حقوقي دارد كه ش��امل حفظ اطلاعات، داده ها و حريم 
خصوصي كاربران مي شود. نهاد تنظيم گر ساترا بايد حقوق 
مردم، توليدكنندگان و حاكميت را در نظر داش��ته باشد و 
آنها را حفظ كند. در صورت وجود تخلف، ساترا شروع به كار 
مي كند و از اين تخلفات جلوگيري مي كند. ما كارشناساني 
داريم كه ۲4 ساعته آماده فعاليت هستند. ما اين حقوق را در 
اختيار كاربران قرار داده ايم كه در صورت وجود تخلف گزارش 
اعلام كنند تا توسط كارشناس��ان بررسي شوند. در صورت 
تخلف رس��انه ها، محروميت هايي براي آنه��ا در نظر گرفته 
مي شود و در نهايت در صورت ادامه تخلفات كار به دادستان 
و قوه قضائيه مي رسد. اين نشان مي دهد ما در كشور در كنار 

يكديگر مي توانيم بر محتواها كنترل داشته باشيم. 
 وي درباره قوانين ساترا گفت: يكي از مأموريت هاي سازمان هاي 
ناظر، تدوين مقررات است. ما هر لحظه با هر تغيير در فناوري، 
دسترسي ها و نيازهاي جامعه بايد قوانين را به روزرساني كنيم. در 
هر صنعتي تخلف وجود دارد؛ ساترا و ديگر سازمان هاي نظارتي 

راهكارهايي را براي مقابله با تخلفات اجرا مي كنند. 

روايت های تربيتی مادران شهدا در قالب كتاب منتشر شد

توجه به سبک تربيتی والدين شهدا در »منم يه مادرم«
دبير هفدهمين جشنواره بين المللي فيلم مقاومت عنوان كرد

نمايش جهاني اقتدار فرهنگي ايران در جشنواره مقاومت
    هادی عسگری

كتاب »منم يه مادرم« بر مبنای روايت های تربيتی از والدين 
ش�هدا، به خصوص مادران ش�هيدان ش�اخص منتشر شد. 
»منم يه مادرم« ش��امل روايت هايی از س��بك تربيتی والدين 
شهداست كه به قلم جمعی از نويس��ندگان، از سوی انتشارات 
»راه يار« منتشر شده است. »شهيد« نمونه موفق تربيت به ثمر 
نشسته به مدد الهی است و »مادر شهيد« يكی از مربيان موفق در 
اين عرصه است، تا جايی كه امام خمينی)ره( گفته  است: »دامن 
مادرها دامنی است كه »انسان« از آن بايد درست بشود، يعنی اول 

مرتبه تربيت، تربيت بچه است در دامن مادر.«
آثاری كه برای شهدا نوشته شده است، تمركز بيشتری بر روايت 
سلوك فردی و خانوادگی شهيد از زبان نزديكان وی دارد يا روايت 
مجاهده شهيد در ميدان از زبان همرزمان و رفيقانش است. درست 
اس��ت كه اين زاويه نگاه، تصويری دقيق از منش شهيد در اختيار 
ما قرار می دهد، اما چگونگی رس��يدن به اين من��ش را به نمايش 
نمی گ��ذارد و جای خالی روايت رش��د و بالندگی ش��هيد از زبان 
نزديك ترين افراد مؤثر بر زندگی او، يعنی والدين احساس می شود.

مجموعه كتاب های سبك تربيتی والدين شهدا با بررسی بينش ها 
و روش  تربيتی مادران و پدران ش��هدا به دنبال ايجاد رويكردی 
جديد در اين عرصه است. جلد اول اين مجموعه »منم يه مادرم«، 
تصويری از عم��ل تربيتی مؤثر مادران به عن��وان نزديك ترين و 
همراه ترين مربيان شهدا در شكل گيری شخصيت آنان را روايت 
می كند. به عبارت ديگر، اين بار مادری كردن »مادر شهيد« همراه 

با بررسی ويژگی های شهيدش رصد شده است.

انتخاب مادر در اين روايت ها به عنوان مربی اصلی به معنای ناديده 
 گرفتن ديگر عوامل مؤثر بر تربي��ت، به ويژه مربيگری خداوند به 
عنوان »رب حقيقی انسان« نيست، بلكه مادر هم از افراد بااراده ای 
است كه در نقش��ه تربيتی »الله« حركت می كند و در اين مسير 
خودش هم تربيت می شود و رشد می كند، اما نعمت فرزندی كه در 
اختيار مادر است و مادری كه با اراده خود ميدان مجاهده تربيتی را 
می سازد و حركت می كند، به واقع از موضوعات كمتر پرداخته شده 
است. در حالی كه اين ميدان، معنابخش زندگی مادرانه است و به 
فرمايش امام خمينی)ره( »خوشا به حال آنان كه با شهادت رفتند! 

خوشا به حال آنهايی كه اين گوهرها را در دامن خود پروراندند!«
»منم يه مادرم«، دفتر اول از مجموعه كتاب های روايت س��بك 
تربيتی والدين شهدا، براس��اس روايت هايی از والدين دانشمند 
شهيد مصطفی احمدی روشن، شهيد مدافع امنيت محمدحسين 
حداديان و شهيد مدافع حرم محمد مسرور و به كوشش مجموعه 

»خانه همبازی« تهيه شده است.

دبير چهل و يكمين جشنواره فيلم فجر اسامي هيئت انتخاب را منتشر كرد

 تلاش فيلمسازان 
براي رسيدن به جشنواره فجر

اسامي فيلم هاي حاضر در جشنواره تا 5 بهمن اعلام مي شود

محمد صادقی     دریچه

    کتاب

     رویداد

  غفلت بودجه نویسان
 از اهميت حوزه فرهنگ و هنر

سخنگوی كميسيون فرهنگی مجلس: بی توجهی 
سياستگذاران به فرهنگ و هنر توجيه ناپذير است

حكمران�ان اقتصادی نس�بت ب�ه ح�وزه فرهن�گ و هنر 
دچار غفلت هس�تند و بی ترديد بخش�ی از حل مشكلات 
اقتص�ادی مرتب�ط ب�ا مس�ائل فرهنگ�ی جامع�ه اس�ت. 
در روزهايی كه نمايندگان مجلس شورای اسلامی سرگرم بررسی 
بودجه سال ۱40۲ هس��تند، باز هم مباحث مربوط به بودجه 
فرهنگی كشور در رسانه ها مورد توجه قرار گرفته است. با وجود 
ضريب رسانه ای كه به بودجه فرهنگی داده می شود و پرررنگ 
شدن بودجه برخی از نهادهای فرهنگی در رديف های بودجه، 
عملًا سهم فرهنگ و هنر از بودجه كشور بسيار كمتر از اهميت 
ذاتی اين بخش در سرنوشت جامعه است، به طوری كه بسياری 
از آسيب هايی كه در بخش های مختلف ايجاد می شود، ريشه در 
غفلت های فرهنگی دارد. مسائل به ظاهر اقتصادی و فنی مانند 
مديريت عرضه انرژی در كشور و نحوه استفاده بهينه از آن، يكی 
از مواردی است كه اين روزها به آن بسيار پرداخته می شود، اما 
سال هاست كه نسبت به فرهنگ سازی استفاده صحيح از منابع 
انرژی غفلت شده اس��ت. احمد راستينه هفشجانی، سخنگوی 
كميسيون فرهنگی مجلس درباره اين غفلت می گويد: »در طول 
س��اليان متمادی كم توجهی به حوزه فرهنگ و هنر به عنوان 
مهم ترين ابزار انتقال پيام و اصلاح ساختارها، پيامدهای متفاوتی 
را به دنبال داشته است. عدم توجه كافی به مسئله فرهنگ منجر 
به ايجاد بسياری از مشكلات از جمله مسائل اقتصادی شده است. 
به فرض مثال اگر امروز با مشكل كمبود انرژی مواجه هستيم، 
بسياری از حكمرانان به دنبال تأمين منابع انرژی بيشتر هستند، 
در صورتی كه با فرهنگ صرفه جويی می توان بسياری از مسائل 
اقتصادی را حل كرد.« راستينه هفش��جانی می افزايد: »اگر به 
واسطه فرهنگ، جامعه را به سمت اصلاح الگوی مصرف انرژی 
س��وق دهيم، بی ترديد با صرفه جويی ۱0 درصدی می توان به 
تقاضای جامعه پاسخ داد، بدون اينكه سرمايه گذاری جديدی 
در حوزه انرژی داشته باشيم يا در زمينه پرداخت يارانه به افراد 
متمول جامعه اگر فرهنگ سازی شود، حتماً اين گروه از افراد به 
صورت خودجوش اقدام به حذف يارانه در راستای عدالت محوری 

خواهند داشت.«
عضو كميسيون فرهنگی مجلس در ادامه با اشاره به اصلاحات 
اقتصادی كه مدنظر نمايندگان است، يادآور می شود: »بخشی 
از اصلاحات اقتصادی به ارز و دلار مرتبط اس��ت كه به واسطه 
رسانه ها كنترل می شود. حكمرانان اقتصادی به دليل گستردگی 
اين حوزه نس��بت به حوزه فرهنگ و هنر دچار غفلت هستند. 
بی ترديد بخش��ی از حل مش��كلات اقتصادی مرتبط با مسائل 
فرهنگی جامعه است و بی توجهی مسئولان به بودجه فرهنگ و 
هنر غيرقابل توجيه است. به عبارتی سياستگذاران به نقش رابطه 
فرهنگ و هنر در راس��تای اصلاح روابط اقتصادی و اجتماعی 

بی تفاوت هستند.«
وی با انتقاد دوباره از بی اهميت ب��ودن فرهنگ و هنر در دوران 
بودجه بندی تأكيد می كند: »مسئولان و متوليان امر در خصوص 
فرهنگ و عملكرد آن دچار يك اشتباه راهبردی و استراتژيك در 
شناخت دقيق فرهنگ و هنر هستند. به فرض مثال اغتشاشات 
اخير نش��ان داد بی توجهی به اين حوزه چه آس��يب بزرگی به 

سرمايه اجتماعی وارد می كند.«
سخنگوی كميس��يون فرهنگی مجلس در خصوص وضعيت 
بودجه فرهنگی كش��ور هم می گويد: »در ح��ال حاضر همين 
بودجه اندك اختصاص يافته به ح��وزه فرهنگ و هنر در جای 
خود هزينه نمی ش��ود و متأسفانه شاهد هس��تيم كه با كمبود 
اعتبارات در ساير حوزه ها، مسئولان درصدد جبران اين كمبود 
از مظلوم ترين بخش، يعنی فرهنگ و هنر هستند. كميسيون 
فرهنگی وظيفه دارد گزارش تفريغ بودجه را از ديوان محاسبات 
در بخش اعتبارات فرهنگ و هنر دريافت كند و اين مسئله را جزو 

وظايف نظارتی خود می داند.«
با توجه به پيگيری كميسيون فرهنگی مجلس اين اميد می رود كه 
امسال در تدوين بودجه و تصويب آن، سهم فرهنگ و هنر واقعی تر 
از سال های گذشته در نظر گرفته شود. هزينه های فرهنگی به طور 
واقعی مدنظر قرار بگيرد و تأثير مه��م عرصه فرهنگ در كاهش 
بسياری از هزينه ها در مباحث سياس��ی، اجتماعی و اقتصادی 
مورد تأكيد باشد. فرهنگ سازی به خصوص در مباحث اقتصادی 
به طور مستقيم می تواند باعث صرفه جويی های مالی شود و كاهش 

هزينه های جاری كشور را در پی داشته باشد.

   محمدصادق عابدينی
دبير چهل و يكمين جشنواره فيلم فجر  با  انتشار 
اسامي هيئت انتخاب اين دوره از جشنواره، از 
تهيه كنندگان و فيلمسازان بابت تلاش براي 
رساندن آثارشان به جشنواره فجر تشكر كرد. 
دبيرخانه چهل و يكمين جشنواره فيلم فجر پس از 
مدت ها سكوت، بالاخره دست به اطلاع رساني در 
خصوص برگزاري اين دوره از جشنواره زد و اسامي 
هيئت انتخاب را منتشر كرد. اين اقدام اولين گام 
اجرايي براي برگزاري جشنواره اي است كه بايد در 

دهه فجر به مدت ۱0 شب برگزار شود. 
كمتر از دو هفته باقي مانده به برگزاري چهل و 
يكمين جشنواره بين المللي فيلم فجر، مجتبي 
اميني دبير اين دوره از جشنواره، اسامي هيئت 

انتخاب جشنواره را اعلام كرد. 
حبيب احمدزاده )نويسنده و كارگردان(، دكتر 
رضا پورحسين )استاد دانشگاه و مدير فرهنگي(، 
روح الله سهرابي )نويسنده، كارگردان و مدير كل 
اداره نظارت بر عرضه و نمايش آثار سينمايي(، 
محمدرضا ش��رف الدين )تهيه كنن��ده(، پرويز 
شيخ طادي )نويسنده و كارگردان(، محمدرضا 
عباسيان )دبير اس��بق جش��نواره بين المللي 
فيلم فجر و فيلمساز( و محمدحسين نيرومند 
)مدير فرهنگي و عضو ش��وراي پروانه نمايش( 
اعضاي هيئت انتخاب جشنواره فجر را تشكيل 
مي دهند كه بايد با بررسي آثار متقاضي حضور در 
جشنواره، به احتمال زياد ۲۲ فيلم را براي حضور 

در چهل و يكمين جشنواره انتخاب كنند. 
اميني با اشاره به اينكه هيئت انتخاب از يك جمع 
با تجربه تشكيل شده »كه همدلانه و مسئولانه 
آثار را بازبيني كردند« از اعضاي هيئت انتخاب 
تشكر كرد و به نوعي پايان انتخاب فيلم هاي را 
جشنواره را اعلام كرد. وي در ادامه گفت: »بايد 
يك تشكر ويژه هم از تهيه كنندگان و فيلمسازان 
بابت تلاش  مثال زدني  شان براي رساندن فيلم ها 
به جشنواره در شرايط خاص داشته باشم، چراكه 
امسال، اتفاقات رخ داده در جامعه، بر روند توليد 
آثار تأثير گذاش��ته بود و همين شرايط هم، ما 
را به ش��كل اطلاع رس��اني متفاوتي از هميشه 

رهنمون كرد.« اميني سپس به اعلام اسامي آثار 
سينماي كوتاه و مستند اين دوره در اوايل بهمن 
اشاره كرد و درباره زمان نهايي اعلام آثار بخش 
مسابقه سينماي ايران گفت: »امسال با توجه به 
آماده نشدن نسخه كامل برخي آثار براي بازبيني، 
تعداد بيش��تري فيلم در فهرس��ت نهايي قرار 
گرفته است. بازبيني آثار رسيده به بخش سوداي 
سيمرغ به پايان رسيده و با توجه به مهلت داده 
ش��ده براي تحويل نس��خه نهايي آثار، جلسه 
جمع بندي هيئت  انتخاب نهايتا تا 5 بهمن ماه 
برگزار و اسامي آثار بخش مسابقه سينماي ايران، 

سوداي سيمرغ رسماً اعلام خواهد شد.«
   اعضاي هيئت انتخاب از نماي نزديک 

در ميان اسامي هيئت داوران دوره چهل و يكم 
فيلم فجر، محمدحسين نيرومند سابقه حضور در 
دوره قبل جشنواره را دارد. امسال برخلاف سنت 
چند ساله، هيچ سينماگر زني در هيئت انتخاب 
حضور ندارد. اگر چه براي حبيب احمدزاده عنوان 
فيلمساز ذكر شده است، ولي عملًا وي به عنوان 
نويسنده بيشتر شناخته شده است و حضورش 
در هيئت انتخاب به عنوان فيلمساز كمي غريب 
است. در عوض امسال در هيئت انتخاب شاهد 
حض��ور يكي از دبيران اس��بق جش��نواره فيلم 
فجر هم هس��تيم كه در نوع خ��ود جالب توجه 
اس��ت، اما مهم ترين نكته درباره تركيب اعلام 
شده است كه امس��ال هيئت انتخاب جشنواره 
فجر، يكي از يكدست ترين انتخاب هاي ممكن 
در طول برگزاري جش��نواره هاي فيلم فجر در 
سال هاي اخير اس��ت. تركيبي كه در آن حضور 
پررنگ مديران س��ابق انجمن سينماي انقلاب 

و دفاع مقدس اس��ت. به طوري كه از اين جمع، 
نيرومند، سهرابي و شرف الدين سابقه پررنگي در 
اين انجمن س��ينمايي دارند. در طول دوره هاي 
اخير، معم��ولاً در كن��ار كارگردانان س��ينما و 
مديران فرهنگي ش��اهد حض��ور چهره هايي از 
ميان منتقدان سينما يا عوامل فني )فيلمبردار  و 
تدوينگر ( بوديم، ولي امسال دبيرجشنواره صرفاً 
روي دعوت از افرادي تمركز ك��رد كه در حوزه 
سينما بيش��تر كار تهيه كنندگي يا كارگرداني 
را برعهده داش��ته اند ي��ا در بخش هاي مختلف 
س��ينما مديريت كرده اند. امس��ال نيز با حضور 
دكتر پورحسين، س��هم مديران صداوسيما در 
جمع هيئت انتخ��اب به نح��وي محفوظ باقي 
مانده است، در سال هاي گذشته نيز افرادي چون 
محمد احساني، حسين كرمي و حسن خجسته 
حضور داش��تند كه از مديران ارشد صداوسيما 
به ش��مار مي رفتند و عضو هيئت انتخاب فجر 
بودند. در مقاب��ل حضور نيرومن��د با تجربه كه 
امسال پنجمين حضورش در هيئت انتخاب را 
پشت سر خواهد گذاشت، س��هرابي، عباسيان، 
پورحسين، شرف الدين و ش��يخ طادي همگي 

اولين حضورشان در هيئت انتخاب فجر است. 
   تكليف بخش بين الملل هم روشن مي شود!

محمد مهدي اسماعيلي، وزير ارشاد در چند ماه 
اخير به عنوان سخنگوي غير رسمي جشنواره فيلم 
فجر، بسياري از اطلاعاتي را كه بايد از طريق روابط 
عمومي يا دبير اين جشنواره اطلاع رساني شود،  در 
اختيار رسانه ها قرار داده است. اسماعيلي، ديروز 
درباره آخرين وضعيت جشنواره فيلم فجر گفت: 
»انتخاب آثار بخش بين المل��ل چهل و يكمين 
جش��نواره فيلم فجر به پايان رسيده و فيلم هاي 
خوبي انتخاب شده است. هنرمندان سرشناسي 
از ساير كشورها در اين جشنواره حضور خواهند 
داشت و برنامه هاي مفصلي در حاشيه برگزاري 
جشنواره، مثل بازار فيلم و نشست هاي تخصصي 
پيش بيني شده است. « اس��ماعيلي عنوان كرد: 
»اين دوره از جش��نواره فيلم فجر در ۳۱ استان 
برگزار خواهد شد و به رئيس سازمان سينمايي 
و دبير فجر اعلام كرده ام كه به شهرس��تان هاي 
غير مركز اس��تان هم نگاه ويژه داشته باش��ند تا 
شهرهايي كه استعداد دارند و علاقه مند هستند، 

از اين فرصت بهره مند شوند.« 
وي افزود: »نگاه  وي��ژه اي نيز به مناطق محروم 
داريم و سينما سيار خيلي جدي برگزار خواهد 
ش��د و آثار اين دوره از جش��نواره فيلم فجر در 
روستاها و در ميان كپرنشين ها نيز اكران خواهد 
شد. البته اين اكران س��يار در سال گذشته هم 

انجام شده بود.«
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي گفت: »جنبه مهم 
جشنواره فجر ايجاد نشاط اجتماعي است. هيچ 
جش��نواره مهمي در دنيا مانند جشنواره فيلم 
فجر مردمي نيس��ت. در اين جش��نواره مردم 
حضور دارند و مردم انتخاب مي كنند و با حضور 

وسيع شان به جامعه نشاط مي بخشند. «

وزیر ارشاد: هيچ جشنواره 
مهمي در دنيا مانند جشنواره 
فيلم فجر مردمي نيست. در 
این جشنواره مردم حضور 
دارند و مردم انتخاب مي كنند

    جشنواره مقاومت

امير المؤمنين علي )ع(:

عيب تو تا زماني كه روزگار 
با تو هماهنگ است، پنهان 

مي ماند. 
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